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Boomkwekerij Arend Oudijk is gestart als veel 

andere Boskoopse bedrijven. Als een hobby, maar 

dan wel een hobby die uit de hand is gelopen en 

inmiddels 15 hectares groot is, waarvan 1 hectare 

onder glas. De naam Arend Oudijk is een gevolg 

van het feit dat broer Arend net even twee 

jaar ouder was en dus al met zijn bedrijf was 

begonnen, voordat Norbert instapte. Inmiddels 

zijn taken en verantwoordelijkheden eerlijk 

verdeeld. Norbert Oudijk is verantwoordelijk 

voor de binnenlandse handel en Oost-Europa. 

Arend ‘doet’ Duitsland en Zwitserland. De manier 

waarop wordt gehandeld is nog grotendeels 

ouderwets: fax heen en fax terug. Voor de grote 

afnemers en de cash-&-carry’s is VAR-B een 

oplossing. Hoewel het volgens Norbert in de 

dagelijkse hectiek van uitleveren en bestellingen 

klaarmaken wel eens kan voorkomen dat 

bepaalde soorten simpelweg uitverkocht zijn. 

 

Dit voorjaar is daar een goed voorbeeld van. 

Ik bezoek Boomkwekerij Arend Oudijk eind 

juni, maar het uitleveren is nog steeds volop 

bezig. Hoe dat kan, weet Norbert Oudijk niet. 

Waarschijnlijk een combinatie van factoren. Het 

voorjaar boekt al jaren voorsprong op uitleveren 

in het najaar. Wellicht zorgt ook het relatief 

koude voorjaar ervoor dat er geen sprake is 

van een echte piek. Hoe het ook zij, je hoort 

de broers Oudijk niet klagen. Zij kunnen het 

voorjaar positief afsluiten ten opzichte van vorig 

jaar, mede doordat veel planten hebben kunnen 

overwinteren in de nieuwe kas. 

 

Nieuwe kas  

Die plus in omzet is welkom. Zeker als je dat 

afzet tegenover de ambitie van het bedrijf. 

De hoofdvestiging van Oudijk was en ligt nog 

steeds aan het Boskoopse Rijneveld, maar er 

zijn plannen om het bedrijf 500 meter verder te 

verhuizen naar het Voshol. Daar is vorig jaar een 

6.000 meter grote en 6 meter hoge nieuwe kas 

gebouwd. Een bijzondere kas: de zijkanten zijn 

van niet-doorzichtig polycarbonaat zevenwandig 

isolatieplaat. Ook het dekglas is niet doorzichtig, 

maar diffuus. De officiële naam van dit dekglas 

is diffuus blank glas, een soort glas die ook veel 

wordt gebruikt in zonnepanelen.  

Er is een meerprijs voor dit soort glas, maar 

dat valt in de praktijk mee. Boomkwekerij 

Arend Oudijk is niet het enige bedrijf dat voor 

dit bijzondere dekglas heeft gekozen. Ook 

collega-bedrijf Bos en Hoogenboom heeft 

hiervoor gekozen in een nieuwe kas. Wat de 

werkelijke plus is van dit nieuwe glas, weet 

Norbert Oudijk nog niet exact. Na ongeveer 

een half groeiseizoen is hij wel tevreden over 

de kleur en de groei van de planten, maar het 

is te vroeg om hier een eindoordeel over te 

geven. Volgens Oudijk is het wel duidelijk dat 

dit diffuse glas wat meer lijkt op plastic, zonder 

de nadelen van veroudering door uv-licht. Nog 

een voordeel is dat dit diffuse glas niet gekalkt 

hoeft te worden. Norbert Oudijk: “Kalken is niet 

mijn favoriete klusje. Ik was daarom altijd te 

laat met aanbrengen. Verder verandert de kleur 

van de bomen onder invloed van de kalk. Met 

diffuus licht is er geen verschil.” De nieuwe kas 

heeft zich overigens meteen het eerste jaar goed 

Arend en Norbert Oudijk staan waarschijnlijk model voor een fors aantal jonge Boskoopse ondernemers. Zij zijn de laatste jaren fors gegroeid 

in omzet en areaal, maar blijven in hun bedrijfsvoering toch echte Boskoopse boomkwekers. 
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The only way is up
Norbert & Arend Oudijk hebben ambities en dat vertaalt zich in een 
spiksplinternieuwe kas
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bewezen. Veel producten die anders bevroren 

zouden zijn, konden nu probleemloos in de 

nieuwe kas overwinteren. 

Ook Oudijk heeft de nodige schade door de 

vorst, al is het beeld heel verschillend. Als ik later 

met Norbert Oudijk over de kwekerij loop, wijst 

hij een bontbladige hulst aan, die klaarblijkelijk 

helemaal afgevroren was, maar inmiddels weer 

glanzend in het blad staat en leverklaar is. 

Een normale hulst, iets verder in de tuin, lijkt 

zwaarder geraakt. Deze soort herstelt lastiger en 

heeft behoorlijk wat uitval.  

 

“De kunst is om in april of mei 

een visueel mooi product te 

hebben. Dat lukt alleen met 

een kas”

Reportage

Een niet-transparante zijkant zorgt dat planten alleen maar licht van boven krijgen. Daardoor is er geen verschil in 
verdroging tussen verschillende plaatsen in de kas. De groei is dus uniform.

Deze bonte hust is fantastisch hersteld na de vorst.
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Sortiment  

Het bedrijf heeft een groot sortiment van 

ongeveer 200 soorten. Een belangrijke 

specialisatie bestaat uit niet-woekerende 

bamboes, zoals Fargesia. Daar wordt ieder jaar 

een groot areaal van aangeplant. Het sortiment 

bestaat verder uit sierheesters en coniferen in de 

grotere maten met een minimum potmaat van 

5 liter. 

Al deze producten worden afgezet in de richting 

van cash-&-carry’s, gespecialiseerde tuincentra, 

exporteurs en collega-boomkwekers. Globaal valt 

de afzet in twee groepen uit elkaar: daghandel 

voor Nederland waarbij klanten kopen en 

bestellen vanuit de aanwezige voorraad op de 

kwekerij, en vraag-en-aanbodhandel voor het 

buitenland, waar de gebroeders Oudijk actief op 

zoek gaan naar ontbrekend sortiment op een 

buitenlandse offerteaanvraag. Het bedrijf heeft 

zoals gezegd een totaal areaal van 15 hectare 

met één hectare onder glas. Het areaal vollegrond 

wordt gebruikt om producten gedurende twee 

of drie jaar op te kweken, zodat ze in de pot 

en in de kas afgekweekt kunnen worden voor 

uitlevering. Volgens Oudijk wordt de kas daarbij 

steeds belangrijker. Dat hangt vooral samen 

met de trend dat er steeds meer uitlevering in 

het voorjaar plaatsvindt. Oudijk: “De kunst is 

om in april of mei een visueel mooi product te 

hebben. Dat lukt alleen met een kas. Om die kas 

ook in de zomer goed in te kunnen zetten, is 

de poothoogte belangrijk. De oude 4.000 meter 

grote kas aan het Rijneveld is te laag om in de 

zomer goed de warmte kwijt te kunnen.” 

 

Ambitie  

Op termijn zal het bedrijf van het Rijneveld naar 

het Voshol gaan verhuizen. Het woonhuis van 

Norbert staat daar al. Voordat die verhuizing 

echter kan plaatsvinden, moet er nog wel een hal 

voor de nieuwe kas worden gebouwd. Hoe groot 

die hal gaat worden is makkelijk te zien. De vloer 

van de nog te bouwen hal is nu in gebruik als 

voorterrein van de kas. 

Reportage

Planten in de nieuwe kas zijn volgens Oudijk beter op kleur.

Norbert Oudijk.

“Kalken is niet mijn favoriete 

klusje. Ik was daarom altijd 

te laat met aanbrengen”


